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ACTA Nº 03/19 CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL 
21 d’abril de 2020 

 
 

Assistents amb veu i vot 

President: 
Sr. Diego Gómez i Garcia 
 
En representació de 
l’Associació Empresarial: 
Sr. Raül Tudela Soriano 
 
En representació de CCOO: 
Sr. Josep Antoni Carrascosa 
Torregrosa 
 
En representació de UGT: 
Sr. Raül Roselló Gregori 
 
Vocal en representació de 
l’equip de govern. 
Sr. Alber Furió  
 
Vocal en representació dels 
grups que no conformen 
l’Equip de Govern: 
Sr. Miguel Vidal Llopis 
 
 
Assistents amb veu i sense 
vot 
 
Secretària 
Sra. Carmen Herrero Pardo 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

Atés el Reial Decret 463/2020, de 14 de març, pel qual 
es declara l’estat d’alarma per a la gestió de la situació 
de crisi sanitària ocasionada pel COVID-19, es celebra 
sessió telemàtica  a les 12:00 hores  del dia dalt indicat, 
reunint-se els Srs. al marge expressats, components 
del Consell Econòmic i Social, constituït a l’empara de 
l’establit en els Estatuts que li són propis, en virtut de la 
seua ratificació en la sessió plenària celebrada el dia 
quatre de setembre de mil nou-cents noranta, tot açò a 
fi de tractar el següent: 

 
 
 
 

ORDRE DEL DIA 
 

1. Aprovació acta 6 d’abril de 2020 

2. Propostes COVID-19 

3. Despatx extraordinari 

4. Precs i preguntes. 
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pàg. 2 
 

 
1 .- APROVACIÓ ACTA 6 D’ABRIL DE 2020 

Queda aprovada per unanimitat l’acta de la convocatòria del dia 6 d’abril de 2020 

 
2 .- PROPOSTES COVID 2019 

 
El president obri la reunió demanant disculpes per la desconvocatòria urgent de la reunió 
de la setmana passada i explica el motiu pel qual hagué d’ajornar-se fins hui. 
 
Explica que el motiu de la present reunió és explicar el primer paquet de mesures en el 
que està treballant l’Ajuntament i  que s’aprovarà la setmana que ve en el plenari. 
  
El Sr. Gómez comenta que la situació en l’àmbit d’ajudes i subvencions és molt canviant, 
la visió, en este cas, de l’Ajuntament és la de complementar eixes ajudes d’altres 
administracions i no caure en incompatibilitat, no fer convocatòries que legalment 
l’Ajuntament no puga fer. Posa com exemple  que no es pague l’IBI i explica que no es 
pot fer perquè és un impost estatal, no es pot exonerar una taxa anual, es podria retardar 
però jurídicament totes les consultes fetes per l’Ajuntament responen que no es pot fer.  
 
El primer paquet de mesures que, amb certa prudència, tal  com es va comentar, però 
tenint en compte la necessitat de liquiditat dels negocis en el moment puguen reobrir, van 
en la següent línea. 
 

• Propostes socials 
 
Posada en marxa del Pla d’emergència social per part de Serveis socials: 
 
o Augment d’ajudes individualitzades 
o Conveni per a donar continuïtat al pla Creu Roja Respon fins juny. 
o Reforçar atenció domiciliaria, programa Menjar a casa 
o Etc 

 
Creació d’un fons de solidaritat i emergència amb l’apertura d’un compte corrent  amb 
l’aportació inicial del 50% de la subvenció anual als grups polítics municipals que serien 
un 12.500 € més l’aportació individual voluntària  que vulguen fer els regidors, estes 
aportacions s’obriran també a la ciutadania. 
 
Es pretén d’alguna forma cobrir les necessitats bàsiques de les famílies més vulnerables. 
També s’adquiriran 30 tauletes digitals per a xiquets sense recursos que complementen 
les 172 aportades per la Generalitat Valenciana per a pal·liar la bretxa digital. 
 

• Propostes laborals 
 
El president assenyala que acaba de parlar en el departament de recursos humans de 
l’Ajuntament per tancar el Pla famílies que ja esta exhaurit perquè porta des de 2014 i 
revisar les bases i els criteris de selecció perquè no siga només el de la renda, sinó 
també vida laboral, de situació d’atur... per veure de complementar amb este pla els 
possibles recursos que es donen des de la Generalitat en tema laboral. 
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Si és possible, contractar durant 6 mesos a persones que estiguen en  situació d’atur 
complicada, explica que s’està treballant a tindre les bases per a la setmana que ve per 
veure com es pot posar en funcionament. 
 
A nivell intern de l’Ajuntament el dia 22 d’abril es presentarà als caps de departament un 
pla de reincorporació a la normalitat laboral atenent als criteris de seguretat laboral i als 
criteris de col·locació de mampares, de tindre torns de treball... Aclareix també sobre  el 
tema de les vacances que es recomanarà que algunes persones tinguen ara les 
vacances per a poder després donar resposta a la necessitat que hi haurà de gestió 
administrativa. 
 

• Propostes en l’àmbit comercial 
 
El president explica que atenent per una banda una petició històrica per part de 
l’Associació Empresarial d’Alzira i també una inquietud electoral que existia per part 
d’alguns grups polítics, s’està treballant en la creació d’una plataforma de comerç local, 
donada la necessitat del moment, seria una plataforma de venda en línia, on l’estructura 
informàtica i de funcionament correspondria a l’Ajuntament, així com el repartiment dels 
productes, almenys mentre dure l’estat d’alarma i els primers mesos desprès de 
reincorporar-se a la normalitat. Estaria oberta a tot aquell comerç interessat a participar. 
 
Afig que s’està estudiant la modificació de partides pressupostàries per a poder aportar 
més recursos destinats a la promoció del comerç en el moment es produïsca la 
desescalada. 
 

• Propostes econòmiques 
 
El primer paquet de propostes es podria valorar  al voltant d’uns 700.000 €, entre el que 
es va a deixar de recaptar i les necessitats pressupostaries d’alguna de les mateixes 
mesures. 
 
A nivell econòmic les propostes serien: 
 

o Pel que fa a les terrasses dels bars sol·licitades, no es pagarien fins a final d’any 
o l’any que ve, considerant que hi ha 125 sol·licituds implica deixar de recaptar 
110.000 €. Hi havia 4 bars que ja havien pagat però en este cas se’ls reservarà 
per a 2021 

 
o Pel que respecta al cànon que paguen els immobles contractats municipals: Bar 

Casella, Bar Venècia.. encara que seria no arreplegar 72.000 € s’ha considerat 
exonerar-los enguany, 

 
o Es bonificarà el pagament de la taxa del mercat ambulant durant 6 mesos, el que 

significa no ingressar 60.000 € 
 

o Es tornaran els rebuts de 3 mesos als abonats de les instal·lacions esportives per 
valor de 154.000 € 

 
Explica també que seguint amb l’objectiu d’injectar alguna ajuda econòmica als negocis 
de la ciutat de la manera més ràpida possible es farà una convocatòria ràpida de 
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subvenció directa de 300 € a tots aquells que hagen hagut de  tancar per l’estat d’alarma. 
És una subvenció per a ajudar a la reiniciació de l’activitat econòmica. Serien uns 850 
negocis afectats, per la qual cosa es necessitaran uns 300.000 € per a fer front  a estes 
ajudes. 
 
També s’està estudiant l’ajuda a la contractació laboral per part dels comerços i negocis 
una volta es reprenga l’activitat. 
 
Una altra proposta en estudi seria utilitzar la Targeta d’Alzira per a poder ajudar al 
comerç local amb la compra directa amb la targeta, s’ha de parlar  en la Caixa al 
respecte. També es podria en el cas dels treballadors municipals l’abonament de la paga 
extraordinària a través d’esta targeta. 
 
Els partits polítics estan fent arribar més propostes que estan tractant-se i debatint-se en 
la junta de portaveus. 
 
Cal continuar amb tota l’atenció sanitària i recollir les propostes de compra de material 
per a la protecció dels treballadors essencials: policia, protecció civil, auxiliars d’ajuda a 
domicili, serveis socials...i preparar el tema de la protecció laboral del personal de 
l’Ajuntament en el moment de la seua incorporació i complementar-lo amb la necessitat 
sanitària per a la població 
 
Ja  s’ha començat la distribució de mascaretes per als majors i persones de risc i s’està 
estudiant també la possibilitat de comprar mascaretes per exemple per a la població 
infantil. 
 
Tot allò de manera complementària a les instruccions de la Generalitat. 
 
Després d’esta presentació de mesures el president demana a la secretaria que explique 
el funcionament de la plataforma de venda en línia abans esmentada. 
 
Carmen Herrero explica que hi ha una reunió del Consell Assessor de Comerç i després 
una reunió també en Álvaro Muñoz per a resoldre dubtes pel que fa a les tasques que 
haurien de fer els comerços i la possibilitat que tenen per a fer-les. 
 
Comenta que s’està treballant el més ràpid possible dins de la capacitat que té l’empresa 
que seria l’encarregada d’implantar-la. Afig que hi ha coses que concretar respecte al 
pressupost però que en  la reunió del consell de comerç es tindrà tota la informació. 
Explica que hi ha vora 200 comerços interessats en participar sense estar encara 
publicitada.  
 
El president recorda que els representants de l’Associació empresarial en els dos 
consells varen remetre una carta d’adhesió al projecte de “market place”. 
 
El Sr. Gómez dóna pas a la intervenció de Josep Antoni Carrascosa que mostra la seua 
conformitat amb l’acta enviada relativa a la reunió del 6 d’abril. 
 
Pel que fa a la reunió present  el Sr. Carrascosa comença fent referència als blocs 
prioritaris i parla respecte a les propostes socials, destaca el Pla d’emergència social 
perquè va dedicat a les persones més vulnerables, assenyala també l’aportació del 50% 
de la subvenció anual dels grups polítics  a un fons d’emergència com una bona mesura 
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solidària i remarca també la possibilitat de l’aportació ciutadana que considera molt 
important. 
 
Respecte a les tauletes tàctils per a escolars està completament d’acord amb la inversió 
de recursos en este sentit. 
 
En quant a les propostes laborals assenyala que lògicament hauran de revisar-se les 
bases d’accés a l’ocupació temporal pública, cal aprofitar el moment per eixa revisió 
perquè han d’adaptar-se a la nova realitat. Comenta que  CCOO compta amb una 
plantilla de 8 criteris sobre la que es podria treballar en la nova convocatòria del pla de 
famílies. Demana que una volta estiguen redactades les bases de selecció s’envien tant 
a UGT com a CCOO per a la seua revisió. 
 
Considera que la contractació entre 6 mesos i 1 any és correcta i pensa que UGT estarà 
d’acord perquè eixe temps treballant no només dignifica la situació de la persona 
contractada sinó que li permet accedir en molt casos a subsidis i prestacions.  Assenyala 
que en el cas dels subsidis és important perquè en algunes situacions permeten a les 
persones tindre més temps de cobertura social.  
 
Considera també que haurà d’ estar molt ben definit i estudiat perquè l’impacte econòmic 
serà gran. En la seua opinió caldrà quantificar perfectament els recursos que s’han de 
destinar perqué, dins d’un accés just per a totes les persones, no es dispare la despesa 
respecte de la totalitat de diners d’este primer paquet de mesures. 
 
El president assenyala que la contractació  durant 6 mesos d’una persona està al voltant 
de 15.000 €, i que encara que 10 persones tindrien un cost de 150.000 € l’Ajuntament 
dins del conjunt global de les propostes, ell defén una contractació mínima de 6 mesos, 
perquè després les persones puguen beneficiar-se d’algun tipus de subsidi. 
 
El Sr. Carrascosa torna a demanar les bases per  a que estes puguen ser revisades pels 
sindicats i així puguen fer-se aportacions. 
 
Sobre les propostes en l’àmbit comercial, reconeix que s’han arreplegat els criteris i 
aportacions fetes en l’última reunió, com l’ajornament de les taxes, que considera positiu 
perquè darrere de les ajudes a estes empreses sempre hi ha treballadors i persones 
beneficiades directament.  
 
Pel que fa a l’ajuda directa de 300 € opina que esta molt bé, perquè és una ajuda 
important que si arriba a 850 negocis, significarà una mesura important. 
 
Comenta també respecte a la Targeta d’Alzira que és una bona proposta perquè 
correspon a l’objectiu de buscar l’economia circular. 
 
Reclama que abans de passar al Ple li siga enviada als membres del Consell Econòmic i 
Social totes les mesures recollides, ja que CCOO està recopilant, ajuntament per 
ajuntament, totes les actuacions que estan fent-se per a poder tindre una visió global del 
marc actual. 
 
A continuació el president dóna torn a Raül Tudela que agraeix l’esforç que està fent 
l’Ajuntament per a poder desenvolupar fórmules per a injectar liquiditat en el sistema. 
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Comenta que des de l’Associació tenen alguns dubtes que aprofita per a plantejar. Afig 
que durant els primers 10 dies de l’estat d’alarma presentaren unes mesures per a ajudar 
a les PYMES i al comerç, que si bé en un principi pareixien suficients, passats ja 40 dies 
es fa evident que no ho seran. El problema és que cada dia que passa moltes empreses 
ja no van a poder obrir, existís un efecte multiplicador i en dues setmanes, des de l’última 
reunió del consell al moment present, la situació és cada vegada més crítica. 
 
Considera que les propostes són bones però que veient les partides que s’estan llançant 
fora d’Alzira demana, per favor, la possibilitat de traure els  fons que siguen necessaris 
per a fer front a la situació. 
 
El Sr. Tudela pregunta d’on ixen els 700.000 € realment, quina és la procedència dels 
diners, perquè sap que hi ha ajudes tant de la Diputació com de la Generalitat importants, 
al voltant de 700.000 € i li agradaria saber on van destinats els diners, tant els recursos 
municipals com les subvencions, que sumarien 1.400.000 € en un primer paquet. 
 
També voldrien  conéixer les mesures que afecten les PYMES i als autònoms, perquè es 
parla d’ells però no saben quines ajudes els corresponen, com demanar-les, quins 
requisits hauran de complir, es necessita claredat  per a que la Pyme sàpia on dirigir-se. 
 
Pel que fa al comerç i a la restauració opina que està més clar, per exemple en el tema 
de les terrasses, saben on han d’anar, el president ha explicat que es una mesura que 
afectarà a 125 empreses i pensa que a Alzira hi ha mes. El Sr. President explica que les 
125 empreses són les que havien sol·licitat terrassa fins el moment, no del total de les 
existents i aclareix que els 110.000 € als que  ha fet referència correspon als diners que 
no ingressarà l’Ajuntament per este concepte. 
 
Aclareix el president que aquells bar i restaurants que no tenen terrassa podran 
beneficiar-se de l’ajuda directa de 300 €. 
 
Demana el Sr. Tudela certesa tant per a les Pymes com per als autònoms a l’hora de les 
ajudes. 
 
Respecte  a la plataforma de comerç en línia indica que fa 4 anys que l’Associació 
Empresarial va demanar esta ferramenta perquè la considera molt útil però a llarg termini.  
 
Considera que és inviable que eixa ferramenta estiga este mes en funcionament amb les 
mesures i amb l’efectivitat que ha de tindre, coneixen les plataformes que hi ha hui en dia 
i la complexitat de ficar-la en funcionament al 100% és tremenda perquè no depén sols 
de l’empresa executora, que ha de ser una empresa experta ja en altres plataformes si 
no perquè no hi ha temps per a fer proves, s’ha d’anar al més segur. 
 
Des de l’Associació pensen també que els usuaris de la plataforma no tenen la formació 
adequada i quan puguen obtindre algun benefici serà d’ací 6 o 8 mesos i pensa que la 
liquiditat ha de ser immediata. Ho considera una proposta viable i que compta amb el 
suport de l’Associació però creu que haurien d’haver  més propostes per a posar-la en 
marxa, sobretot de professionals que ja tinguen l’experiència que puga portar-la a l’èxit. 
Comenta també que hi ha comerços que ja estan notant l’importància de la venda en 
línia, comerços de serveis primaris, i ho recolzen perquè beneficia al comerç local. 
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Demana que el mateix conveni que existeix amb Consum per a la distribució 
d’alimentació arribe també al comerç local, al xicotet comerç, i posa d’exemple a una 
carnisseria que ha hagut de contractar a dues persones gràcies a la venda en línia.  
 
Afig que ja que molta gent es quedarà aturada si es pot facilitar que el xicotet comerç 
puga contractar a estes persones seria aportar un benefici important. És indispensable 
ajudar-los, igual que amb la proposta d’involucrar als empleats públics amb la targeta 
d’Alzira, si ésta es pot fer. 
 
Pel que fa a l’ajuda de 300 € si bé li pareix correcta comenta que han estat recavant 
informació d’altres llocs i parla de que en Onda s’està subvencionant amb 1.800 € als 
comerços, que no ha parlat directament en l’Ajuntament però que li consta que és una 
mesura que ja s’ha realitzat. Considera que 300 € després de 40 dies és una bona 
proposta però que no resol el problema, a penes  donaran per a pagar una factura de 
llum i poc més. 
 
En este punt recorda al president que ha preguntat fins a on arriben les partides 
pressupostàries i si l’Ajuntament s’ha plantejat fer un préstec i en cas afirmatiu voldria 
saber quina seria la quantia i a on arribarien els diners.  
 
El president pren la paraula per a contestar les qüestions plantejades pel Sr. Tudela, 
explica que s’ha analitzat la situació relativa als recursos tan propis com externs i tenint 
present la realitat de qué no es van a tindre ingressos fins a final de juny i que s’ha de fer 
el pagament de nòmines, subministraments, etc.  caldrà fer una operació de tresoreria 
per a poder pagar jornals, proveïdors, etc.  
 
La quantitat seria  al voltant de 6.000.000 € per a assegurar  l’ estabilitat i sostenibilitat de 
2020, arribar a eixe punt significa també que els estalvis existents s’hauran consumit, ja 
que es necessiten 2.700.000 € mensuals per a fer front a totes les despeses de 
l’Ajuntament. 
 
És un tema seriós perquè es van a deixar de recaptar 4.200.000€. 
 
Comenta que han arribat 300.000 € de la Diputació de Valencia i s’ha confirmat hui 
mateix, amb la Diputació també, una altra ajuda el més que ve, d’una quantitat al voltant 
de 420.000a€ . 
 
La Diputació confirma d’esta manera l’ injecció de 700.000 € a la que hauria d’afegir-se 
les ajudes de la Generalitat en cas que siguen fons de cooperació. 
 
Tot això, amb tota prudència, anirà reconduint el primer paquet de mesures, sobre tot 
perquè en el cas del tema de les ajudes als autònoms de la Generalitat l’Ajuntament té 
clar que ha de complementar-les. 
 
També s’ha fet una anàlisi de les partides amb reserva de crèdits per a poder fer les 
modificacions pertinents, per a explicar la complexitat del tema parla de la partida 
destinada a les festes de Sant Bernat, reconeix la dificultat de saber si es podrà fer 
alguna celebració encara que siga a final d’any i per tant és difícil saber en quants diners 
d’eixa partida es poden contar, confirma que igual que ésta consideren que hi han moltes 
partides que poden ajudar a mantenir la liquiditat de l’Ajuntament. 
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pàg. 8 
 

Comenta el president que esta setmana s’aniran concretant les bases de les ajudes, 
estan pràcticament elaborades i es faran arribar als membres del Consell, sent l’objectiu 
que arriben el més prompte possible als beneficiaris. 
 
En quant a la plataforma de venda en línea del comerç local està conforme amb el Sr. 
Tudela que haurà d’anar complementant-se a poc a poc però reconeix que el més urgent 
es posar-la en marxa i donar una formació als comerços per a que coneguen la 
ferramenta i, sobre tot, facilitar les tasques de manera que siga l’Ajuntament l’ encarregat 
de fer els repartiments. 
 
El president confirma també que hi ha un pla de tresoreria, fet des de l’àrea d’Intervenció 
per a poder fer front a les necessitats que hi hauran fins a final d’any.  
 
Respon al Sr. Tudela que efectivament el que s’està presentant és un primer paquet de 
mesures  i comenta que el fet  que l’Ajuntament d’Onda done eixes quantitats 
segurament és perquè estan utilitzant els romanents de tresoreria sense autorització, ja 
que ahir el president de la FEMP, atenent a totes les federacions autonòmiques, va 
demanar al govern central que alliberarà la possibilitat  de que els romanents existents no 
únicament puguen gastar-se el 20% per a serveis socials sinó que es puguen gastar en 
necessitats reals dels ajuntaments, ja que fins ara sols es podien gastar en inversions 
financerament sostenibles. 
 
Comenta també que ara mateix hi ha ajuntaments que estan destinant tots els romanents 
a ajudes i exoneració d’impostos i això legalment no es pot fer hui en dia, confirma que 
s’ha de ser prudent i confia a tindre recursos per a poder ajudar i anar traguen mesures 
sense cap precipitació.  S’ha de tindre en compte que respecte als temes de subvencions 
s’han d’observar les possibles incompatibilitats en les ajudes del Govern i de la 
Generalitat, ara mateix no es pot traure una ajuda per a autònoms sense saber com es 
resolen les ajudes de la Generalitat. 
 
El Sr. President dona la paraula ara a Raül Roselló. 
 
El Sr. Rosello confirma el seu acord amb l’acta presentada i  introdueix algunes reflexions 
al que s’està fent. 
 
En la seua opinió cal situar la tasca de tots els ajuntaments. Comenta que,en general, 
s’està sent prudent en l’avaluació i en l’obertura de dinàmiques de treball per a la fase 
posterior de la crisi, però que no s’està sent tan prudent a l’hora de plasmar en 
declaracions el sentit de les coses que es fan com línies de treball, d’estudi..  
 
Demana que no es pense que tots els anuncis fets pels ajuntaments de la comarca 
corresponen a mesures que ja estan en fase d’execució perquè no és real, entre altres 
coses perquè l’escenari de participació dels ajuntaments encara no està totalment definit,  
reconeix que el dia 20 hi hagué una reunió entre el president de FEMP amb el president 
del  govern central per a treballar sobre l’escenari de reconstrucció en el que encara no 
s’està. 
 
 Recorda que no estem en fase de recuperació econòmica sinó que estem en fase 
d’utilitzar els mecanismes que s’han posat damunt de la taula per part del govern 
d’Espanya i de la Generalitat per a evitar la destrucció d’ocupació. Reconeix que fa por 
parlar de les xifres dels expedients de regulació d’ocupació perquè ja superen el 25 % de 
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la població assalariada però el fet d’haver actuat de forma decidida en este aspecte el 
que fa és aconseguir que la destrucció d’ocupació no arribe. Confirma que encara no se 
sap la foto final de quin serà el nivell d’atur i que per tant s’hauria de ser molt responsable 
a l’hora de graduar les ajudes. 
 
Pel que fa al Pla de famílies, encara que reconeix que el nom el desconcerta un poc, el 
compromís que implica la seua posada en marxa és molt benvingut per part d’ UGT 
perquè l’escenari d’atur serà important.  
 
Comenta que el Banc d’Espanya preveu un 20% d’atur, el que aplicat al municipi d’Alzira 
significaria 5.000 persones aturades. El pla d’ocupació social que puga activar-se, quan 
arribe la fase oportuna, serà un instrument que ajudarà, perquè no hi haurà un retorn a 
l’activitat immediata  i per tant eixe pla haurà d’arribar a aquelles famílies en més dificultat 
d’accedir a l’ocupació. 
 
Per un altra banda, comenta l’ importància de que totes les ajudes siguen compatibles i 
complementàries en les d’altres nivells, és un element molt important perquè per molt que 
es dissenyen ajudes als autònoms si no es fan contemplant el conjunt global de 
recuperació de l’activitat no serviran per a res, no seran útils i no evitaran la destrucció 
d’ocupació. 
 
 S’ha de saber ben bé la fase en la qual estem i esperar a veure quin ús i quin resultat 
estan tenint els autònoms respecte a les ajudes dels altres nivells, que cal recordar que 
estan ací, igual que  les ajudes als ERTOS  
 
No dubta que s’ha d’ajudar a les PYMES i al xicotet comerç però cal fer-ho 
ordenadament dins d’un escenari general, de cap manera pot convertir-se en una carrera 
d’ajuntaments, i insisteix  en el fet que la temptació d’acudir a les xarxes socials per a fer 
anuncis queda molt bonic però no respondrà a la realitat, perquè els plans han de 
respondre a una gradualitat, perquè hi haurà un any sencer en el que s’haurà de resistir 
després de la fase aguda d’emergència sanitària. La fase de reactivació econòmica i 
d’ajuda al teixit productiu durarà  almenys un any, contemplar un període més curt és una 
equivocació. 
 
En la seua opinió, qui pense que cal fer una injecció de recursos només a un mes vista 
s’equivoca i a més a més posaria en perill l’estructura dels serveis públics que en estos 
moments és essencial, tant pels serveis que ha de rebre la ciutadania com per l’efecte 
multiplicador sobre l’activitat econòmica general, després ha de beneficiar-se el teixit 
privat d’eixe pulmó públic que ha d’executar i desplegar activitat econòmica quan el 
moment ho permeta, un esforç públic arribat el moment pot contribuir molt. 
 
En general des d’ UGT volen donar suport a  totes les orientacions i propostes que 
s’estan plantejant des de l’Ajuntament d’Alzira. El sindicat pensa que és el moment de 
cooperar amb els governs municipals i que s’ha de reconéixer l’esforç per a atendre 
l’emergència social. 
 
El Sr. President agraeix la intervenció de Raül Roselló i dóna la paraula a Miguel Vidal en 
este moment. 
 
El Sr. Vidal comenta que  en referència al pla d’emergència social cal agrair el treball 
excel·lent que està fent l’Ajuntament però vol remarcar dues coses al respecte. Per una 
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banda pregunta  com s’articularan les ajudes perquè no arriben només a les persones 
que ja contaven en elles durant el 2019 sinó que es puguen beneficiar també les 
persones que s’han vist afectades per l’estat d’alarma, perquè ara mateix considerar la 
renda de 2019 no té cap sentit. 
 
El Sr. President li dóna la raó, comenta que és un dels punts que s’ha parlat en una 
reunió prèvia de personal pel tema del Pla de famílies, per veure com es poden 
estructurar les bases, ja que la renda no mostra la realitat actual. Caldrà mirar vida 
laboral,  veure la gent aturada, la unitat familiar.. 
 
En el pla d’emergència les actuacions venen marcades per les necessitats que, dia a dia, 
es coneixen pels serveis socials. Esta d’acord amb el Sr. Vidal en que caldrà perfilar molt 
bé les circumstàncies perquè les necessitats d’ajuda social i d’ajuda laboral no són les 
mateixes en l’actualitat que fa un temps ni seran les mateixes d’ací uns mesos. 
 
Miguel Vidal explica que ha plantejat el punt perquè considera que tant des dels sindicats 
com des de l’Associació podrien fer aportacions interessants, ja que els està arribant la 
preocupació de la gent del carrer en este sentit.  
 
Un altre punt per a tractar seria que igual que hi ha un conveni en Consum  es poguera 
fer el mateix en el comerç local amb la targeta,  el president aclareix que el conveni en 
Consum correspon a la Generalitat, l’Ajuntament ha signat un conveni en Creu Roja per a 
estos mesos de necessitats. Aclareix també que la targeta comercial és important i, si es 
fa el pla de fons solidari, s’haurà de veure també com articular que estes ajudes arriben a 
les famílies.  
 
El Sr. Vidal consulta sobre la possibilitat de facilitar material sanitari a les empreses, 
encara que és coneixedor de què és obligació de les empreses, o si cap la possibilitat de 
facilitar test COVID-19  a les grans empreses mitjançant la Generalitat o la Delegació de 
govern per a evitar l’efecte contagi, ja que pareix que a partir del dia 27 es va flexibilitzar 
la tornada al treball. 
 
El Sr. President respon que és un tema que està per vindre, que les propostes que s’han 
fet respecte als edificis municipals s’han atés i es faran quan comence la reincorporació 
laboral. El primer és cuidar als treballadors essencials i eixe punt està cobert,  ara cal 
preparar-se per a atendre als treballadors municipals i a la resta de la població.  
 
Comenta que hui ha començat el repartiment de mascaretes per a majors i persones de 
risc i que opina que la Generalitat haurà tingut en compte també als xiquets que eixiran 
de casa a partir de la setmana que ve però que pel que fa a les empreses no està previst, 
exceptuant alguns casos com les residències. 
 
El Sr. Vidal aclareix que ho planteja com una ajuda indirecta, que consistisca a facilitar 
material sanitari. La consulta  dels tests l’ha fet perquè tres grans empreses d’Alzira ho 
han proposat, si es reprén l’activitat  i algun treballador presenta símptomes si 
l’Ajuntament pot instar a través de la Generalitat o de la Delegació del Govern perquè 
puguen adquirir test per a prevenir els contagis. 
 
El president explica que eixe punt no es té contemplat i afig que si algú Ajuntament ha 
actuat de manera extraoficial fora de les seues competències, la Delegació de Govern li 
ha recordat que això no és possible. Posa d’exemple les 30 tauletes digitals per als 
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xiquets que han estat paralitzades perquè s’intenta portar un control centralitzat d’este 
tipus de temes i pel que fa als tests explica que l’Ajuntament ha contractat tests PCR per 
al personal essencial: policia, auxiliar d’ajuda a domicili...Es varen fer fa 10 dies i demà 
s’acabarà en les proves. 
A mesura que passe el temps, però sense precipitar-se, si hi ha alguna urgència, 
s’actuarà ràpidament però no es poden facilitar proves de manera general. 
 
Miguel Vidal manifesta al president que donarà suport a totes les mesures preses i que 
l’Alcalde compta amb la seua confiança per a treballar sense pressa però sobretot sense 
pausa i està segur que serà el primer paquet de mesures, de moltes més, que aniran 
implementant-se sobretot quan es reestructure el pressupost.  
 
El president agraeix la intervenció i dóna pas a les últimes intervencions. 
 
El Sr. Rosello vol aclarir que en el tema de les empreses s’ha de ser  rigorós i recordar 
que en el món laboral ha de prevaldre la normativa de prevenció de riscos laborals i que 
per tant no caben ocurrències, en caràcter general no es pot definir, s’ha de valorar cada 
activitat i el mecanisme corresponent de les empreses ha d’establir les mesures: quan i 
com han de fer-se efectives, explica que totes les empreses estan obligades a tindre 
plans de contingència pe a actuar a traves de protocols. 
 
 Pensa que el que sí que s’ha d’articular és el mecanisme perquè l’Ajuntament col·labore 
en alguna empresa si té alguna dificultat o si el teixit productiu troba alguna dificultat per 
a complir en els procediments que li reclame el seu propi servei de prevenció. No es pot 
transmetre que per a tornar a l’ activitat normal cal fer-se test perquè, en la seua opinió, 
es crearia un estat d’alarma innecessari, sempre han d’estar avaluats pels serveis de 
prevenció. 
 
El Sr. Carrascosa comenta que l’Ajuntament té  una subvenció aprovada de 99.854 € per 
a Serveis socials.  Pel que fa al tema de prevenció de riscos menciona que la guia d’ 
Invasat és molt completa i és un instrument molt útil. El president menciona que es 
repartirà tenint en compte este sugeriment. 
 
El Sr. Carrascosa fa referència, en este punt, a les bases de selecció del pla d’ocupació i 
comenta que és de veres, com apunta el Sr. Vidal, que el tema de la renda de 2019 no 
servirà  per a res.  
 
En estos moments la taxa de cobertura de les persones aturades en tot el país és del 
50%, un poc menor en la Comunitat, la qual cosa implica que s’ha d’anar a poc a poc.  
 
Caldrà estudiar les bases  perquè si es diu que sempre treballen els mateixos és fàcil 
veure que és perquè les seues circumstàncies no milloren, explica que no és igual la 
inserció laboral per a una persona que porta un any sense treballar que una que 
s’incorpore a  l’atur ara mateix.  Els sindicats coneixen perfectament quins criteris s’han 
d’aplicar perquè existisca una igualtat que discrimine positivament a aquelles persones 
que compleixen unes condicions d’atur, de nucli familiar... 
 
Mostra la col·laboració per a revisar les bases del pla d’ocupació per a que siguen el més 
completes possibles. 
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A continuació el Sr. President dona la paraula al Sr. Furió que explica que des de 
l’Ajuntament s’ha atés primer l’emergència social i Sanitaria però també el tema 
econòmic. 
 
Comenta que les mesures econòmiques  han anat adaptant-se perquè al principi del 
confinament no se sabia que duraria més d’un mes, per tant es prengueren mesures de 
caràcter tributari que s’han anat ampliant en funció de les circumstàncies. 
 
El Sr. Furió demana també un poc de realisme en les propostes, explica que algunes de 
les que ell ha escoltat són impossibles en l’Ajuntament, no es poden regalar diners, cal 
establir uns criteris i en quant al tema d’incompatibilitat de les ajudes explica que en el 
cas de les d’autònoms està específicament indicat que no són compatibles en altres 
ajudes. Exposa que no és una qüestió de voluntat de l’Ajuntament sinó que esta establit 
així. També es considera prioritari arribar a qui no rebrà cap  subvenció, més que a 
aquells que estan parcialment coberts per la Generalitat, en la seua opinió és important 
no duplicar les ajudes. 
 
Explica també respecte al comentari del Sr. Carrascosa que els 99.000 rebuts de la 
Conselleria de polítiques inclusives són totalment insuficients per a atendre les 
necessitats existents, per eixa raó s’està treballant en fer modificacions de crèdits,  que 
consistiran a retallar despeses o en la reassignació cap a altres partides.  S’està 
treballant tant en els recursos propis com en recursos externs d’altres administracions. 
 
Des de la part de personal comenta que s’ha actuat amb rapidesa, ja que des del primer 
dia del pla d’emergència s’ha comptat amb dispensadors de líquid desinfectant en tots els 
departaments, reconeix que hi hagué una dificultat al principi en quant a mascaretes i  a 
Epis però per una qüestió general de subministrament. Afig que depenent de com es 
desenvolupen les circumstàncies s’aniran modificant les mesures i actuacions. 
 
El Sr. President recorda que és partidari de convocar cada 15 dies als consells i que pel 
que fa  als serveis socials confirmar que s’estan utilitzant recursos propis de l’àrea però 
que caldrà fer modificacions de partides destinades a este servici. 
 
Comenta que es farà arribar als membres del consell tant les bases del pla d’ocupació 
que tindrà un nou nom i l’estructuració del fons de solidaritat i el seu funcionament. Opina 
que les bases de les ajudes de 300 euros estaran acabades esta setmana i s’intentarà 
eliminar en tot el possible la burocràcia perquè arriben el més prompte que es puga als 
beneficiaris. 
 
El Sr. Carrascosa menciona que el pla podria anomenar-se Pla social d’ocupació tal com 
ha comentat el Sr. Rosello. 
 
Per a finalitzar el president dóna la paraula al Sr. Tudela que comenta que després del 
drama sanitari arribarà el drama econòmic per al qual s’està treballant intentant buscar 
solucions.  
 
Recorda que els empresaris, els autònoms, el xicotet comerç... necessiten urgentment 
liquiditat, des de qualsevol de les fórmules viables que es puga perquè el drama 
econòmic no durarà només un mes si no que serà més llarg.  
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Creu que és important transmetre certesa perquè la gent té una incertesa molt gran 
perquè no sap on es trobarà demà. Des de l’Associació es seguirà reivindicant les 
bonificacions, la possibilitat de la modificació d’impostos quan es puga, i en el cas dels 
projectes que es posen en marxa com la plataforma de venda en línia que siguen ben 
valorats, amb pressupostos coherents i que abans d’executar-se es tinga clar el cost de 
les coses i de la seua repercussió. 
 
En la seua opinió és important tindre clar que la situació no durarà dos dies ni tres i és 
important també comprendre que cal prendre tant mesures immediates com mesures a 
llarg termini, per això s’han de dotar amb tots els recursos possibles, cal afinar bé el tir i 
no iniciar actuacions que després no són rendibles o no cobreixen la necessitat perquè 
s’estaran malgastant els recursos. 
 
El president per a finalitzar comenta que hi ha 4 persones d’Idea  que estan treballant en 
l’oficina d’informació laboral i d’ajudes als autònoms i només falten els números de 
telèfon, que seran un parell de línies 900. 
 
Agraeix a tots el seu suport i afirma que per la part de l’Ajuntament s’intentarà donar tota 
la informació de les mesures que es prenguen, des de la prudència però també des de la 
valentia.  Confirma que tot el tractat a la reunió passarà la setmana pròxima pel Ple, ja 
que cal que passen pel filtre de la participació i informació democràtica, comenta que 
l’estat d’alarma no pot sotmetre la democràcia i espera contar amb l’adhesió  de tots en el 
Ple.  
 

I no havent-hi més punts que tractar, el Sr. President alça la sessió a les 12:00 hores, en 
la data de l’encapçalament indicat, signant el President del Consell i la Secretària en 
prova de conformitat amb el de dalt exposat. 
 
 
   

   EL PRESIDENT      LA SECRETÀRIA  
 
 
 
            Diego Gómez i Garcia            Carmen Herrero Pardo 
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